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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.3.4.2016 

 posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku  

 odbytego w dniu 25 kwietnia 2016 roku.  
 

 

 

 Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski, 

 Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko-

Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku – Sławomir 

Szerel,  

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie Komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wolne wnioski.  

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 4 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Komisji 

Statutowej Rady Miejskiej w Olecku; 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż uchwałą Nr ORN.0007.73.2014 z dnia 19 grudnia 2014 r. został ustalony 

skład Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku. Radny Marian Prusko złożył rezygnację 

z pracy w komisji, stąd jest konieczność zmiany ww. uchwały. Obecnie komisja będzie liczyć 

7 członków. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy któryś z radnych złożył akces do pracy w Komisji Statutowej. 
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że nie było zgłoszeń.  

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie powołania członków Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta i Gminy Olecko na lata 2016-2025; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że podjęcie niniejszej uchwały wynika z ustawy o pomocy społecznej, gdyż do 

zadań własnych gminy należy opracowanie i realizacja gminnej strategii rozwiązywania 

problemów społecznych. Uprzednio przyjęta strategia obowiązywała do 2015 r. Został 

opracowany nowy dokument - „Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta i 

Gminy Olecko na lata 2016-2025”, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

poprosił kierownika MOPS w Olecku o krótkie przedstawienie głównych kierunków strategii. 

 

Kierownik MOPS w Olecku – Maria Siemaszko-Kozielska 

wyjaśniła, iż strategia obejmuje 4 podstawowe obszary problemów społecznych 

występujących w rodzinie, czyli: 

 pomoc rodzinom z problemami opiekuńczo-wychowawczymi, 

 problematyka uzależnień i przemocy w rodzinie, 

 pomoc ludziom starszym i niepełnosprawnym, 

 pomoc osobom bezrobotnym i bezdomnym.  

Powyższe obszary zostały rozpisane na cele szczegółowe. Dokument od dawna był 

udostępniony do wglądu oraz przekazany do konsultacji społecznych. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

wtrącił, że uczestniczył w pracach zespołu opracowującego strategię i pochwalił wszystkich 

jego członków za pełen profesjonalizm w pracy nad dokumentem. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta i Gminy Olecko na lata 2016-

2025. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych we wschodniej części miejscowości Olecko 

– Kolonia; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż projekt uchwały dotyczy terenu osoby prywatnej, leżącego za obwodnicą po 

prawej stronie jadąc w kierunku Giżycka. Kupnem tego terenu jest zainteresowany właściciel 
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pobliskiego przedsiębiorstwa w zakresie obróbki drewna, który chce przeznaczyć obszar na 

cele magazynowo-składowe.  

Plan został sporządzony zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Dokument był konsultowany i nie wpłynęły żadne zastrzeżenia. Obszar opracowania  

obejmuje powierzchnię ok. 7 ha. Właściciel zakładu będzie czynić starania, aby na tym 

terenie powstała specjalna strefa ekonomiczna.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

dodał, że właściciel firmy planuje zwiększyć zatrudnienie o 100 osób.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy planuje się wykonanie chodnika przez obwodnicę w tamtą stronę. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż wykonanie chodnika jest zaplanowane w ramach budowy ścieżki rowerowej 

po dawnym nasypie kolejki wąskotorowej, a następnie górą zostanie poprowadzone przejście 

i chodnik do drogi wojewódzkiej a przy omawianym terenie wystarczy wykonać tylko 

przejście dla pieszych.  

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych we wschodniej części 

miejscowości Olecko – Kolonia. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego 

w Olecku przy ul. Gołdapskiej; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

powiedział, że projekt uchwały jest uchwałą intencyjną. Przedmiotowy obszar obejmuje teren 

przy ul. Gołdapskiej, który jest własnością prywatną. Mieści się tam zakład zajmujący się 

produkcją wyposażenia tapicerskiego. Właściciel chce inwestować w rozbudowę zakładu do 

granic działki w stronę obecnej drogi wojewódzkiej. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

położonego w Olecku przy ul. Gołdapskiej. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zabytkami gminy 

Olecko na lata 2016-2019; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż zgodnie z ustawą o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami gmina ma 

obowiązek sporządzić na okres czterech lat gminny program opieki nad zabytkami. 

Dokument  uwzględnia m.in. uwarunkowania ochrony zabytków w gminie, problemy, jakie 
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dotyczą ochrony zabytków oraz możliwości finansowania inwestycji, w celu poprawy stanu 

zachowania zabytków. Być może uda się pozyskać środki zewnętrzne na ten cel. 

Program został pozytywnie zaopiniowany przez Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków                 

w Olsztynie. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zabytkami gminy Olecko na lata 2016-2019. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr ORN.0007.55.2015 Rady 

Miejskiej w Olecku w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty 

Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i placówkach realizujących edukację 

przedszkolną prowadzonych przez Gminę Olecko; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

powiedział, że projekt uchwały dotyczy przypadków, gdzie gmina ma prawo ustalać pensum. 

Zmiany wynikają z wprowadzonego na rok obowiązku szkolnego dla dzieci 6-letnich.                           

W związku z powyższym wprowadza się następujące pensum: 

 25 godzin dla nauczyciela prowadzącego zajęcia dla grupy dzieci pięcioletnich                       

w oddziale przedszkolnym w szkole podstawowej lub innej formie wychowania 

przedszkolnego; 

 25 godzin dla nauczycieli prowadzących zajęcia dla grupy dzieci czteroletnich                         

i trzyletnich w innej formie wychowania przedszkolnego (tzw. zespoły wychowania 

przedszkolnego funkcjonujące przy szkołach w Babkach Oleckich, Gąskach                     

i Judzikach); 

 22 godziny dla nauczycieli prowadzących zajęcia dla grupy łączonej dzieci 

sześcioletnich i pięcioletnich w przedszkolu lub oddziale przedszkolnym w szkole 

podstawowej.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr ORN.0007.55.2015 Rady Miejskiej w Olecku w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty 

Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i placówkach realizujących edukację przedszkolną 

prowadzonych przez Gminę Olecko. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu składania 

deklaracji na podatek od nieruchomości, deklaracji na podatek rolny oraz 

deklaracji na podatek leśny za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej; 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż do tej pory deklaracje były składane w formie papierowej. Projekt uchwały 

określa warunki składania deklaracji w formie elektronicznej.   

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

warunków i trybu składania deklaracji na podatek od nieruchomości, deklaracji na podatek 

rolny oraz deklaracji na podatek leśny za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr ORN.0007.8.2015 z dnia          

30 stycznia 2015 r. w sprawie reprezentowania Gminy Olecko                                

w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego "Gospodarka Komunalna" 

oraz prawa kumulacji głosów na okres kadencji 2015-2019; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że gmina Olecko, łącznie z innym 11 gminami, należy do Związku 

Międzygminnego „Gospodarka Komunalna”. Każda gmina jest reprezentowana przez                        

2 osoby. Do tej pory był reprezentantem naszej gminy wspólnie z Panią Marianną Kisielską. 

W razie nieobecności jednego z reprezentantów istnieje możliwość kumulacji głosów podczas 

głosowania.  

W związku z wygaśnięciem stosunku pracy Pani Marianny Kisielskiej (przeszła na 

emeryturę) istnieje konieczność wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do zgromadzenia 

– obecnego kierownika Wydziału GKO – Sławomira Hatalskiego.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr ORN.0007.8.2015 z dnia 30 stycznia 2015 r. w sprawie reprezentowania Gminy Olecko 

w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego "Gospodarka Komunalna" oraz prawa 

kumulacji głosów na okres kadencji 2015-2019. 

 

 

i) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków dla Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  

Sp. z o.o. w Olecku; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że od 2012 r. nie była zmieniana cena wody i ścieków w gminie. 

Przedsiębiorstwo doszło do wniosku, iż nieznacznie należy podnieść ceny odpowiednio                         

o 16 gr za m
3 

wody i 20 gr za m
3
 ścieków. Zatem łącznie wzrost cen wyniesie 36 gr, co 

stanowi wzrost o 4,02%.  

Sytuacja finansowa spółki nie jest zła, ale za 2015 r. zanotowała stratę w wysokości                         

ok. 90 tys. zł. Od ponad roku gmina nie wykonuje zadań w zakresie wodociągów                                 

i kanalizacji, te zadania przejęło przedsiębiorstwo, które z własnych środków wykonuje 

drobne inwestycje.  

Ponadto spółka jako jedna z nielicznych spółek gminnych posiada sieć wodociągową 

kilkakrotnie większą niż Ełk, czyli utrzymanie całej infrastruktury wymaga znaczących 

środków. Część sieci wodno-kanalizacyjnej w mieście jest przestarzała i konieczna jest jej 

modernizacja. Przedsiębiorstwo stara się, aby przy okazji remontów dróg i chodników 

wcześniej wykonać naprawę sieci metodą bezwykopową. Wskazana jest również 

modernizacja starej oczyszczalni ścieków. Nadto spółka do tej pory sama inwestowała 

znaczące środki rzędu kilku mln zł i pozyskiwała środki unijne.  Z tego tytułu posiada  

kredyty i pożyczki, które planuje spłacić do końca 2017 r. Aby przedsiębiorstwo nie ponosiło 

strat konieczna jest nieznaczna podwyżka taryf. W porównaniu do ościennych miast ceny w 
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Olecku nie są najwyższe. Zgodnie z prawem, jeśli rada nie podejmie uchwały to nowe stawki 

i tak wejdą w życie.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

dodał, iż w 2017 r. rusza dofinansowanie w ramach Programu Polska-Rosja. Przedsiębiorstwo 

planuje aplikować o środki wspólnie z partnerem rosyjskim, więc spółka musi posiadać 

środki na wkład własny. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wtrącił, że gdy spółka chce zaciągnąć kredyt lub pożyczkę instytucja finansująca zawsze bada 

kondycję przedsiębiorstwa. Podwyżka o 36 gr za m
3 

wody przy przeciętnym zużyciu wody 

ok. 3 m
3
 miesięcznie na mieszkańca będzie skutkować złotówką więcej na miesiąc. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy wykonano wyliczenia, jaki skutek finansowy będzie miała podwyżka. 

 

Prezes PWiK Sp. z o.o. w Olecku – Sławomir Szerel 

oznajmił, iż w zależności od sprzedanej wody i odebranych ścieków spółka szacuje wpływy 

w wysokości 220-240 tys. zł, przy czym strata wynosi 89 tys. zł. Jeśli chodzi o podatek od 

nieruchomości, którego stawka wynosi 1% wartości budowli, w 2011 r. sięgał 278 tys. zł. 

Obecnie spółka z tego tytułu wpłaca do budżetu gminy 470 tys. zł. W ciągu ostatnich 3 lat                  

3-krotnie zostały obniżone stawki amortyzacji z 4% do 1%.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zaznaczył, że projekt uchwały został przedłożony w „trudnym” czasie, bo niedawno 

spółdzielnie podwyższyły ceny za podgrzanie wody.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wskazał, iż woda w półlitrowej butelce kosztuje ok. 1 zł, a obecnie cena wody za 1.000 litrów 

będzie wynosić 3,40 zł.  

Zaznaczył, że koszt wody obejmuje wypompowanie jej z ziemi, uzdatnienie i dostarczenie do 

gospodarstw domowych. Ponadto spółka ponosi opłaty za umieszczenie urządzeń w pasie 

drogowym – koszt wynosi ok. 60 tys. zł rocznie.  

 

Prezes PWiK Sp. z o.o. w Olecku – Sławomir Szerel 

podkreślił, że do 30 maja br. przedsiębiorstwo ma wykonać modernizację sieci przy                        

ul. Ludowej metodą bezwykopową, której koszt wyniesie ok. 100 tys. zł. Jeśli chodzi                            

o ul. Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego szacuje, iż remont sieci 

kanalizacyjnej przy tych ulicach wyniesie ok. 150 tys. zł.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, jak wygląda zużycie wody, czy z roku na rok wzrasta, czy maleje. 

 

Prezes PWiK Sp. z o.o. w Olecku – Sławomir Szerel 

odpowiedział, iż ogółem zużycie wody wzrasta, ale wzrost notuje się na terenach wiejskich,     

a spadek w mieście. Jego zdaniem jest to spowodowane tym, iż co roku ok. 150 osób wybywa 

z miasta, natomiast na wsiach przybywa mieszkańców. Ponadto w związku z ostatnimi 

suszami i zanikiem wód gruntowych i podziemnych następują podłączenia do sieci 

wodociągowej. Jeśli chodzi o odbiór ścieków sytuacja jest gorsza, bo ze względu na 

załamanie produkcji w oleckiej mleczarni znacznie spadła ilość odbieranych ścieków. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy spółka odzyska odbiór ścieków na takim poziomie, jaki był. 
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Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że jeśli mleczarnia zwiększy produkcję to tak, ponieważ firma ma swoje ujęcie 

wody a jedynie odprowadzała ścieki do gminnej sieci kanalizacyjnej. 

 

Członek komisji – Robert Smyk 

zapytał, czy spółka ma wpływ na twardość wody. 

 

Prezes PWiK Sp. z o.o. w Olecku – Sławomir Szerel 

odpowiedział, iż firma nie ma żadnego wpływu. W skali od 1 do 10 woda ma wskaźnik 6, 

czyli jest średnio twarda. Twardość wody ma związek z zawartością węglanu wapnia                        

w wodach podziemnych, w naszym rejonie jest go dużo, gdyż warstwy wodonośne są sprzed 

1,5 mln lat i nie ma na to żadnego wpływu. Generalnie twarda woda jest szkodliwa 

najbardziej dla przemysłu. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku. 

 

 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2016-

2024; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, iż zmiany WPF są konieczne gdyż zmniejsza się dochody ogółem o 37.253 zł, 

stanowiące dochody bieżące, w tym między innymi zmniejsza się plan subwencji ogólnej                   

o 181.022 zł, zwiększa się dochody z tytułu udziału w PIT o 48.290 zł i dotacje z budżetu 

państwa na zadania bieżące zlecone i własne o 88.629 zł. Szczegółowo zmiany omówi                      

w trakcie omawiania projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2016-2024. 

 

 

k) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok; 
 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, że zarówno plan dochodów jak i plan wydatków zmniejsza się o 79.667 zł.  

Omówił zmiany w planie dochodów: 

 w dz. 753 – Administracja publiczna, zwiększa się plan dochodów o 6.850 zł z tytułu 

różnych dochodów (zwrot wydatków z lat ubiegłych), 

 w dz. 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek, 

zwiększa się plan o 48.290 zł z tytułu udziału gmin w podatku dochodowym od osób 

fizycznych, zgodnie z decyzją Ministra Finansów, 

 w dz. 758 – Różne rozliczenia, w związku z otrzymaną od Ministra Finansów decyzją 

z dnia 16 marca 2016 r., zmniejsza się plan części oświatowej subwencji ogólnej                      

o 181.022 zł, 
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 w dz. 801 – Oświata i wychowanie zwiększa się o 46.215 zł plan dochodów z tytułu 

dotacji celowych otrzymanych z budżetu państwa na realizację zadań wychowania 

przedszkolnego w wyniku zwiększenia na 2016 rok dotacji na 1 ucznia. Gmina na 

jedno dziecko w wieku przedszkolnym otrzymuje 1.370 zł rocznie niezależnie czy 

uczęszcza ono do przedszkola publicznego, czy niepublicznego. W sumie                             

w przedszkolach jest 711 dzieci.  

Omówił zmiany w planie wydatków: 

 w dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się zmian: 

a) w rozdz. 60014 – drogi publiczne powiatowe, zwiększa się plan na pomoc finansową 

dla Powiatu Oleckiego ogółem o 2.630 zł, w tym: 

 na zadanie inwestycyjne „przebudowa drogi Nr 1808N Sedranki – Łęgowo” zmniejsza 

się plan o 36.370 zł, 

 wprowadza się plan dotacji w wysokości 15.000 zł na nowe zadanie „przebudowa 

chodnika przy ul. Partyzantów w Olecku od ul. Stromej do ul. 1-go Maja”, 

 wprowadza się plan dotacji w wysokości 24.000 zł na nowe zadanie „przebudowa 

chodnika przy ul. Żeromskiego w Olecku na odcinku od ul. Słowackiego do ul. 

Syrokomli”, 

b) w rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne, zmniejsza się plan ogółem o 250.797 zł,                    

w tym: 

 na zadaniu inwestycyjnym „przebudowa ulic: Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury                      

i Szymanowskiego” zmniejsza się plan o 270.818 zł. Wykonawcą zadania będzie 

firma PGK Gołdap, 

 na zadaniu inwestycyjnym „przebudowa ulicy Ludowej” zmniejsza się plan                           

o 50.000 zł, 

 na zadaniu inwestycyjnym „budowa drogi w Gordejkach Małych – projekt (FS)” 

zwiększa się plan o 19.009 zł na koszty sporządzenia projektu technicznego, 

 na zadaniu inwestycyjnym „poszerzenie drogi gminnej w Judzikach (FS)” zwiększa 

się plan o 51.012 zł na realizację całego zadania, 

 dz. 630 – Turystyka, na zadaniu inwestycyjnym „projekt zagospodarowania plaży 

gminnej Szyjka” zwiększa się plan o 5.500 zł w związku z koniecznością podziału 

zadania projektowego na trzy oddzielne projekty techniczne: kąpielisko, przeprawa 

mostowa oraz parkingi i drogi dojazdowe. Podział ma na celu umożliwienie złożenia 

wniosków do różnych programów, ponadto zadanie w całości miało zbyt duży koszt, 

aby można było aplikować o środki z Programu Interreg Litwa-Polska, 

 w dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdz. 70004 – zwiększa się plan o 47.000 zł 

na zadanie inwestycyjne „modernizacja lokali i budynków komunalnych” na 

wykonanie modernizacji budynku socjalnego Raczki Wielkie 3,  

 w dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdz. 70005 – zmniejsza się plan o 800 zł                 

w wyniku zmiany do realizacji przedsięwzięcia z Funduszu Sołeckiego Imionki. 

Fundusz w wysokości 10.955 zł sołectwo przeznaczyło na wykonanie projektu 

zagospodarowania terenu gminnego, uporządkowanie terenu, zakup roślin i małej 

architektury, 

  w dz. 750 – Administracja publiczna, przenosi się plan wydatków bieżących do 

inwestycyjnych w wysokości 4.920 zł z przeznaczeniem na zakup kserokopiarki na 

potrzeby Urzędu Miejskiego. Środki były zaplanowane na usługach  jako wydatki na 

dzierżawę kopiarki, 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie, wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne 

„modernizacja budynku Przedszkola w Olecku” z planem w wysokości 60.000 zł                     

z przeznaczeniem na wykonanie inwentaryzacji architektoniczno-budowlanej 

budynku, projektu budowlanego oraz audyt energetyczny. Będzie możliwość 

pozyskania środków unijnych w ramach rewitalizacji, więc jest konieczność 

przygotowania projektu technicznego, 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, dokonuje się zmian: 
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a) w rozdz. 90001 – Gospodarka ściekowa i ochrona wód, wprowadza się nowe zadanie 

inwestycyjne pn. „ochrona bioróżnorodności fauny i flory występującej w dorzeczu 

rzeki Lega i zlewni jeziora Oleckie Wielkie” z planem w wysokości 50.000 zł,                        

z przeznaczeniem na projekt ochrony bioróżnorodności fauny i flory w zakresie 

Wiewiórczej Ścieżki, inwentaryzacji przyrodniczej i wycinki niezbędnych drzew, 

opracowanie graficzne tablic przyrodniczo-informacyjnych, 

 w dz. 926 – Kultura fizyczna, zwiększa się plan na zadanie inwestycyjne „budowa 

budynku gospodarczego i sanitariatów przy boisku sportowym w Lenartach (FS)”                              

o 6.000 zł na projekt techniczny i budowę. 

Prosił o uwzględnienie autopoprawki do projektu uchwały dotyczącej zadania przebudowa 

chodnika przy ul. Żeromskiego w Olecku. Zarówno w uzasadnieniu do projektu uchwały jak         

i w Załączniku Nr 4 zamiast ul. Słowiańskiej winno być ul. Słowackiego. 

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

odnośnie zadania inwestycyjnego „projekt zagospodarowania plaży gminnej Szyjka” zapytał, 

czy gmina planuje pozyskać dofinasowanie pół na pół z partnerem litewskim. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że gmina Olecko planuje pozyskać ok. 600 tys. euro i byłaby partnerem wiodącym, 

zaś strona litewska ok. 250 tys. zł. Każdy samorząd może tylko raz być partnerem wiodącym. 

Z kolei drugi wniosek będzie dotyczył przebudowy boiska przy SP Nr 3, na które gmina chce 

pozyskać ok. 200 tys. euro, a samorząd litewski ponad 600 tys. euro na budowę centrum 

sportu.  

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza,  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok. 

 
 

l) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Oleckiemu na realizację inwestycji drogowych; 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

poinformował, iż gmina udzieli pomocy finansowej na następujące zadania: 

a) przebudowa chodnika na ul. Armii Krajowej na odcinku od ul. Jeziornej                                

do ul. Sembrzyckiego – 42.500 zł, 

b) budowa chodnika na drodze powiatowej nr 1893N w miejscowości Babki Oleckie – 

16.500 zł, 

c) przebudowa chodnika przy ul. Partyzantów w Olecku na odcinku od ul. Stromej                      

do ul. 1-go Maja – 15.000 zł, 

d) przebudowa chodnika przy ul. Żeromskiego w Olecku na odcinku od ul. Słowackiego 

do ul. Syrokomli – 24.000 zł. 

Prosił o uwzględnienie autopoprawki do projektu uchwały dotyczącej zadania przebudowa 

chodnika przy ul. Żeromskiego w Olecku, zamiast ul. Słowiańskiej winno być                                  

ul. Słowackiego. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na 

realizację inwestycji drogowych. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

  

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

poinformował, że do biura Rady Miejskiej wpłynęły następujące sprawy: 

 Raport z wykonania Gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy 

Olecko za 2015 r., 

 zarządzenie zastępcze Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z dnia 31 marca 2016 r.                  

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Burmistrza Olecka,  

 rozstrzygnięcie nadzorcze wojewody w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały 

Rady Miejskiej w Olecku w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie gminy Olecko, 

 Uchwała Nr RIO.VIII-0120-211/16 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 12 kwietnia 2016 r. w sprawie wydania opinii                     

o przedłożonym przez Burmistrza Olecka sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Olecko za rok 2015. Opinia jest pozytywna, 

 odpowiedź na wniosek. 

 

 

Do punktu 3 – Wolne Wnioski. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące wnioski: 

 prosił o wystąpienie do policji o wzmożone patrole na ul. Norwida. Na końcu ulicy 

jest parking, na którym nocą zbiera się młodzież. Po nocy na tym terenie jest mnóstwo 

puszek po piwie i butelek; 

 odnośnie projektu pn. „Profilaktyka raka szyjki macicy na lata 2009-2020” zgłosił, 

aby przekazać Starostwu Powiatowemu, by w kwestii programu, była komunikacja                  

z lekarzami rodzinnymi z terenu gminy. 

 

Członek komisji – Robert Smyk 

ponowił wniosek odnośnie utrzymania porządku na terenie targowicy miejskiej w dni 

targowe. Osoby handlujące ustawiają stragany na trawnikach. Prosił o wystąpienie do policji, 

aby egzekwowała ustawianie straganów w odpowiednim miejscu.  

 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

podziękował i pochwalił za uprzątnięcie terenu przy jeziorze i nad rzeką.  

 

Członek komisji – Robert Smyk 

zapytał o monitoring miasta. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż w ciągu 2 tygodni zostanie ustalona mapa miejsc szczególnie zagrożonych, 

w których powinny znaleźć się kamery. Następnie zostanie wykonany projekt techniczny na 

cały monitoring. Potem zadanie zostanie podzielone na dwie części i ogłoszony przetarg.                 
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W pierwszym etapie powstanie baza z siedzibą w budynku UM Pl. Wolności 1 oraz tam, 

gdzie możliwe, zamontowane kamery, które będą przekazywać obraz drogą radiową. Kolejny 

etap obejmie montaż kamer przekazujących obraz za pomocą światłowodów.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy dużo będzie kamer przekazujących obraz drogą radiową, bo policja zwraca 

uwagę na trudną identyfikację ze względu na słabą jakość obrazu. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że przewiduje się maksymalnie 8 lub 9 sztuk. 

  

Innych wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

          Protokołowała                              Przewodniczący Komisji        

 

      Małgorzata Adameit                                          Leszek Olszewski 


